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منتفی شدایران - کره  شمالی در مشهد 
در حالی که پیش از این اعلام شــده 
بــود دیدار تیم های ملــی فوتبال ایران و 
کره شمالی در هفته پایانی انتخابی جام 
جهانی ۲۰۲۶ در مشــهد برگزار می شود 
امــا پــس از بررســی های صورت گرفته 
مشخص شد این شهر نمی تواند میزبان 
این مســابقه باشــد. فدراســیون فوتبال 
دیروز بــا صــدور بیانیه ای اعــلام کرد: 
«ضمن تقدیــر از همراهــی همه جانبه 
آستان قدس، شورای تأمین و استانداری 
خراســان رضوی، به اطلاع می رساند که 
به دلیل محدودیت ها در پرواز مضاعف 
تیم  میهمان از جده به ترکیه، سپس ایران 
و مسیر برگشت، همچنین تأمین بهنگام 
برخــی از ســخت افزارهای مدنظر فیفا 
و کنفدراســیون فوتبال آسیا با عنایت به 
استقبال گســترده مردمی برای برگزاری 
دیدار تیم های ملی ایران و کره شــمالی 
در ارزیابی های نهایی، این بازی در شــهر 
تهران برگزار خواهد شــد». در این میان 
برخی منابع مدعی شــدند کــه با توجه 
به حضور گســترده زوار در شــهر مشهد 
و گنجایــش ۲۰ هــزار نفری ورزشــگاه 
امام رضا(ع) ایــن نگرانی به وجود آمد 
که حضور بیش از ظرفیت تماشــاگران 
مشــکلاتی را ایجاد کند. حساسیت های 
کنفدراســیون فوتبال آسیا هم سبب شد 
فدراسیون ریسک نکند و به همین دلیل 
به  دنبال برگزاری مســابقه در ورزشگاه 
دیگری باشد. از ســویی در حالی تهران 
به  عنــوان محل برگزاری دیــدار ایران و 
کره  شــمالی در تاریــخ ۲۰ خرداد عنوان 
شده که ورزشگاه آزادی همچنان درگیر 
تعمیرات اســت و بر این اســاس، برخی 
خبرهای تأیید نشــده حکایت از این دارد 
که دیدار آخر تیم ملی به جای آزادی در 
ورزشگاه شــهر قدس برگزار خواهد شد. 
در هر حال دیدار تیم هــای ملی فوتبال 
ایران و کره  شــمالی درحالی به میزبانی 
کشورمان برگزار خواهد شد که تیم ملی 
پیش از این جشن صعود به جام جهانی 

را برگزار کرده است.

بازیکنی که آرزو داشت روزی شاگرد قلعه نویی شود
محمدمهــدی محبی، وینگر جوان و آینده دار تیم فوتبال ســپاهان که 
برای نخســتین  بار بــه اردوی تیم ملی دعوت شــده، حضور در جمع 
ملی پوشــان را گامی بزرگ در مســیر پیشــرفت خود می دانــد. محبی گفت: 
«خیلی خوشــحالم که در این اردو حضور دارم. جا دارد از اعضای کادر فنی، 
به ویژه آقای قلعه نویی بابت اعتمادی که به بازیکنان جوان دارند تشکر کنم. 
مــن هم به  عنــوان یک بازیکن جوان در این جمع هســتم و تمام تلاشــم را 
خواهــم کرد تا این حضور ادامه دار باشــد و بتوانم خــودم را به تیم تحمیل 
کنــم». او درباره فضای حاکم بر اردو و رابطه بازیکنان هم صحبت کرد: «جو 
بســیار خوبی در تیم ملی حاکم اســت، به ویژه در رختکن و زمین که تعامل 
مثبتی بین بازیکنان جوان و باتجربه وجود دارد. این فضا باعث شده راحت تر 
با تیم هماهنگ شــویم. شــخصا هدف هــای بلندمدتی در تیــم ملی دارم و 
امیدوارم بتوانم در این مسیر همراه تیم بمانم و مؤثر باشم». محبی همچنین 
درباره نقش بازی های پیش روی تیم ملی مقابل قطر و کره  شــمالی با وجود 
صعود قطعی به جام جهانی گفت: «باید بابت صعود زودهنگام تیم ملی به 
جام جهانی، خدا را شــکر کرد. این موفقیت بزرگی اســت. اما نباید فراموش 
کنیم که دیدارهای مقابل قطر و کره شــمالی هم بســیار مهم هســتند. این 
بازی ها در ســیدبندی جام جهانی تأثیرگذار است و آقای قلعه نویی هم بارها 
تأکید کرده اند که باید در این دو مسابقه با تمام توان حاضر شویم. این دیدارها 
فرصتی برای اثبات شــخصیت حرفه ای تیم ملــی و ادامه روند موفقیت آمیز 
ماســت». او درباره کار با امیر قلعه نویی نیز اظهار کرد: «مدت ها آرزو داشتم 
روزی شــاگرد ایشــان باشــم. حالا که این فرصت برایم فراهم شــده، بسیار 

خوشحالم و امیدوارم بتوانم از تجربه ایشان به بهترین شکل بهره ببرم».

استعفای خطیبی از مدیرعاملی برای مربیگری
رســول خطیبی که ســال گذشــته به  عنوان مدیرعامل باشگاه پیکان 
انتخاب شــد و در روزهــای پایانی بهمن مــاه ۱۴۰۳ تصمیم به قطع 
همکاری گرفت و از ســمت خود اســتعفا کرد، طی سه ماه گذشته در رأس 
باشگاه سایپا حضور داشت ولی با توجه به اینکه قصد دارد دوباره در عرصه 
مربیگری فعالیت کند، از جمع نارنجی پوشان هم جدا شد. خطیبی که تجربه 
هدایت تیم های تراکتور، گسترش فولاد، آلومینیوم اراک و پیکان را دارد، پس 
از مدیرعاملی در باشــگاه های مس ســونگون، پیکان و سایپا تصمیم گرفته 
دوبــاره به عرصه مربیگری بازگردد و به همین دلیل از مدیرعاملی باشــگاه 

سایپا استعفا  کرد.

صلاح بهترین بازیکن فصل انگلیس شد
ســتاره مصری لیورپول با انتخاب به  عنوان برجسته ترین بازیکن فصل 
لیگ برتر، به جمع معدود بازیکنانی پیوســت که این جایزه را بیش از 
یک  بار کســب کرده اند. او بــه  عنوان بهترین بازیکن فصــل ۲۰۲۴-۲۵ لیگ 
انتخاب شــد و به پنجمین بازیکن در تاریخ لیگ برتر تبدیل شد که این جایزه 
معتبر را بیش از یک بار به دســت آورده اســت. محمد صلاح که پیش تر در 
فصل ۲۰۱۷-۱۸ نیز این عنوان را کســب کرده بود، حالا در کنار اسطوره هایی 
چون تیری آنری، کریســتیانو رونالدو، نمانیا ویدیچ و کوین دی بروینه، در گروه 
برندگان دوگانه این جایزه قرار گرفته است. صلاح این جایزه را پس از ترکیب 
آرای هواداران و نظرات یک هیئت از کارشناسان فوتبال به دست آورد. او که 
به تازگــی قــرارداد جدیدی با لیورپــول امضا کرده، در فصــل آینده با هدف 
تبدیل شــدن به اولین بازیکنی که سه بار این جایزه را کسب می کند، به میدان 
خواهد رفت. از ســویی صلاح در ۳۲ ســالگی همچنان به شکستن رکوردها 
ادامه می دهد. او با ۲۴۴ گل به رده سوم برترین گل زنان تاریخ لیورپول صعود 
کرده اســت. در ابتدای فصل، او یازدهمین گل زن برتر تاریخ لیگ برتر بود، اما 
حالا با ۱۸۵ گل در این رقابت ها، به رتبه پنجم صعود کرده و فقط آلن شــیرر 
(۲۶۰ گل)، هــری کین (۲۱۳ گل)، وین رونــی (۲۰۸ گل) و اندی کول (۱۸۷ 
گل) را بالاتــر از خود می بیند. او همچنین با پیشــی گرفتن از ســرخیو آگوئرو 

(۱۸۴ گل)، به  عنوان برترین گل زن خارجی تاریخ لیگ برتر شناخته شد.

قهرمانی ناپولی و ناکامی اینتر با طارمی
 A در آغاز بازی های هفته سی وهشتم و پایانی فصل ۲۵-۲۰۲۴ سری
ایتالیا، جمعه شــب تیم های اینتــر و ناپولی که در کــورس قهرمانی 
بودند، به صورت هم زمان و به ترتیب مقابل کومو و کالیاری به میدان رفتند. 
ناپولی با پیروزی ۲ بر صفر خانگی مقابل کالیاری در ورزشگاه دیه گو آرماندو 
مارادونا به عنوان قهرمانی رســید و در حضور هواداران پرشــمارش جشن 
گرفت. آنتونیو کونته، سرمربی ناپولی به اولین مربی تاریخ سری A تبدیل شد 
که با سه تیم مختلف (یوونتوس، اینتر و ناپولی) قهرمان می شود. او در شش 
فصل از هشــت فصل اخیر مربیگری خود جام برده و این، پنجمین قهرمانی 
او در ســطح اول فوتبال ایتالیا محسوب می شود. اسکات مک تامینی (۴۲) و 
روملو لوکاکو (۵۱) گل های قهرمانی ناپولی در این بازی را به ثمر رســاندند. 
در بــازی هم زمان هــم اینتر در خانه کومو و با حضــور ۷۳ دقیقه ای مهدی 
طارمی به پیروزی ۲ بر صفر رسید و با یک امتیاز کمتر به عنوان نایب قهرمانی 
بســنده کرد. در جدول رده بندی، ناپولی با ۸۲ امتیاز صدرنشین و قهرمان شد 
و اینتــر نیز بــا ۸۱ امتیاز در رده دوم قرار گرفت. بــرای نراتزوری در این بازی 
استفان دی فرای (۲۰) و خواکین کورئا (۵۱) روی پاس طارمی گل زنی کردند؛ 
ضمن اینکه پپه رینا، دروازه بان باسابقه کومو، در آخرین بازی دوران حرفه ای 
خود با خطا روی طارمی در دقیقه ۴۵ از زمین مسابقه اخراج شد تا در میان 

اشک های همسر و دخترش وداعی تلخ با فوتبال داشته باشد.

سوژه خبرها

علی ملک زاده: فقط چند روز از پایان لیگ برتر دوره بیســت وچهارم 
می گــذرد و در همین مدت کوتاه خبرهایــی که از فعل و انفعال ها 
برای جابه جایی بازیکنان منتشر شده ، عجیب و باورنکردنی است. در 
واقع قیمت های نجومی و سر به فلک کشیده بازیکنان فوتبال آن قدر 
بی حساب و افسارگسیخته اســت که خیلی زود صدای اعتراض و 
گلایه تعــدادی از اهالی فوتبــال را در آورد. صــادق درودگر، عضو 
هیئت رئیسه سازمان لیگ که جمعه در یکی از برنامه های تلویزیون 
حاضر شــده بود، واکنش جالبی به این موضوع داشت و در بخشی 
از صحبت هایش گفت: «قراردادها در فوتبال ایران احساسی بسته 
می شــود. منطق برخی از ایجنت ها این است که برخی از بازیکنان 
ایرانی باید مثل بازیکنان دیگر کشورها پول بگیرند. مجموع دریافتی 
بازیکنــان و مربیان در فوتبال ایران ســه هــزار و ۹۰۰ میلیارد تومان 
اســت. البته این چیزی است که الان ثبت شــده است». درودگر در 
شرایطی چنین رقمی را فاش کرد که براساس اطلاعات موجود، این 
رقم فقط برای چهار باشــگاه لیگ برتری اســت. در این میان دیروز 
خبری منتشــر شد مبنی بر اینکه یک باشگاه لیگ برتری برای جذب 
دو بازیکن داخلی قرارداد کارگــزاری با یک مدیر برنامه امضا کرده 
و طبق آن باید مبلغ ۲۳ میلیــارد تومان برای حق کارگزاری این دو 
بازیکن پرداخت کند. بنابراین ســؤالی که مطرح می شود این است 
که قرارداد دو بازیکن چقــدر بوده که رقم کارگزاری آن ۲۳ میلیارد 

تومان تعیین شده است؟

هشدارهایی که نباید از کنار آنها گذشت
در حالــی که کســب مجوز حرفــه ای به یکــی از چالش های 
اساسی باشگاه ها تبدیل شده، مشکلات شدید مالی و عدم شفافیت 
در منابع درآمدی آنها موضوعی اســت کــه موانع اصلی این مهم 
محسوب می شود. در این شرایط، رئیس کمیته صدور مجوز حرفه ای 
فدراسیون فوتبال به نکات و مواردی اشاره کرد که در واقع به صدا 
درآمدن زنگ خطر محســوب می شــود. مصطفی زارعی با اشــاره 
به آنچــه در خصوص قرارداد بازیکنان عنوان می شــود، گفت: «با 
وجود وضعیت بحرانی برای اخذ مجوز حرفه ای، شــنیدن اخباری 
مبنــی بر انعقــاد قراردادهای چندصد میلیاردی برخی باشــگاه ها 
بــا بازیکنانی که ارزش فنی و فوتبالی شــان به مراتب کمتر از ارقام 
پرداختی اســت، بســیار نگران کننده و ناامیدکننده است. این روند، 
نه تنها نشــانه ای از بی برنامگــی و فقدان نظارت مالی در ســطح 
مدیریت باشگاه هاست، بلکه زنگ خطری جدی برای آینده فوتبال 
حرفه ای در کشــور به شــمار می رود. در سال جاری، برای نخستین  
بار، حتی برخی باشــگاه های صنعتــی که پیش از ایــن تراز مالی 
متعادلی داشتند، با کسری بودجه و زیان انباشته مواجه شدند». او 
در ادامه صحبت های مهم تری هم بیان کرد که نشان از حال و روز 
نامناسب فوتبال مان دارد: «نبود سازوکار مشخص برای درآمدزایی 

پایدار، عدم توانایی خلــق ارزش اقتصادی از طریق فوتبال، ضعف 
در بازاریابی و اسپانســرینگ و وابســتگی کامل بــه منابع دولتی یا 
نیمه دولتی، همگی موجب شــده اند باشگاه های ایرانی در بن بست 
اقتصادی گرفتار شــوند. فرایند مجوز حرفه ای فصل آینده از همین 
حالا آغاز شــده و غفلــت از آن می تواند عواقبــی جبران ناپذیر به 
همراه داشته باشد. صدای بمب های نقل و انتقالاتی برخی مدیران 
محترم، شاید امروز بساط شــادی هواداران و سکوها را فراهم کند، 
اما بی تردید پژواک آنها یک سال بعد، با عدم دریافت مجوز حرفه ای 
و محرومیت از شرکت در رقابت های بین المللی و محرومیت های 
ســنگین، به گوش خواهد رسید. اکنون زمان هوشیاری، بازنگری در 
سیاســت ها و اصلاح ســاختارهای اقتصادی باشگاه هاست؛ پیش 
از آنکــه خیلی دیر شــود». آنچــه در لابــه لای صحبت ها و نکات 
مصطفی زارعی می توان برداشت کرد، این است که بمب های نقل 
و انتقالاتی مدیران باشگاه ها، در واقع چیزی شبیه کمربند انتحاری 
است که در آینده ای نه چندان دور تبعات بد و وحشتناک آن گریبان 
باشــگاه را خواهد گرفت. با تمام این اوصاف، نمی توان به ســادگی 
از کنار صحبت های اخیر محمدرضا زنوزی گذشــت. مالک باشگاه 
تراکتور که پس از ســال ها هزینه های زیاد، سرانجام در فصل اخیر 
با خریدهای فوق العاده و ســپردن ســکان هدایت تیــم به دراگان 
اسکوچیچ موفق شد به حسرت هواداران تیم تبریزی پایان دهد، حالا 
می گوید با قیمت های موجود و درخواست های آن چنانی، برنامه ای 
بــرای خرید بازیکنان ایرانی ندارد. محمدرضــا زنوزی درباره نقل و 
انتقالات باشــگاه تراکتور برای فصل آینده، گفت: «باور کنید در این 
روزها هر حرفی در فضای مجازی در مورد تراکتور زدند دروغ است. 
ما هیچ کسی را نه صحبت کردیم و نه این قیمت ها را قبول داریم و 
نه من این قیمت ها را می دهم. به جای اینکه این قیمت ها را بدهم 
یک چهارمــش را می دهم و بازیکن باکیفیت تر از خارج می آورم. ما 

با این فضا و قیمت هایی که در داخل هست هیچ بازیکن داخلی ای 
نمی خواهیم و جای خالی در لیست را با بازیکنان باکیفیت خارجی 
پُــر می کنیم. از همین الان هم می گویــم، من هیچ بازیکنی را با این 
قیمت هــا نمی خرم و به جایش بازیکن باکیفیت و خوب خارجی با 

نظر آقای اسکوچیچ می آورم».

ورود وزیر ورزش به ماجرای قراردادها
وضعیتی که در حال حاضر وجود دارد، باعث شد وزیر ورزش و 
جوانــان بلافاصله به آن ورود کند. در واقع احمد دنیامالی با هدف 
جلوگیری از اتفاقات ناخوشایند در نقل و انتقالات، جلسه ای با برخی 
مدیــران عامل باشــگاه ها برگزار کرد. ســامان دهی  وضعیت مالی 
باشگاه ها در آستانه فصل نقل و انتقالات، موضوع مهمی است که 
سبب شد دیروز نشستی با تعدادی از مدیران و رؤسای هیئت مدیره 
باشگاه های فوتبال کشور برگزار شــود. در این نشست که با حضور 
احمد دنیامالی وزیر ورزش و جوانان، ســیدمحمد شروین اسبقیان 
معاون قهرمانــی، علی رغبتی مشــاور وزیر و مهــدی تاج رئیس 
فدراســیون فوتبال در محل وزارتخانه برگزار شد، مدیران باشگاه ها 
نقطه نظرات و پیشنهادات خود را درباره مباحثی چون افزایش نرخ 
بیــش از اندازه قرارداد بازیکنان داخلی، افزایش ســهمیه بازیکنان 
خارجــی، ایجاد ســاختار قانون مند برای ایجنت ها، تشــکیل نهاد 
مستقل حسابرسی و... مطرح کردند. در پایان این جلسه وزیر ورزش 
و جوانان با اشــاره به اینکه مدیران باشــگاه  ها و فدراسیون فوتبال 
نقش بســزایی در از بین بــردن چالش های موضــوع قراردادهای 
بازیکنان فوتبال دارند، به بازنگری و اصلاح سیاســت های موجود 
نقل و انتقالات تأکید کرد و مقرر شــد فدراسیون فوتبال با هم فکری 
باشگاه ها تدابیر لازم را در مورد قراردادهای بازیکنان در فصل جدید 

و پیش از شروع رسمی فصل نقل و انتقالات اتخاذ کند. 

کنسرسیوم بانکی که مالکیت باشگاه پرسپولیس را در اختیار دارد، دیروز تشکیل 
جلســه داد. این اتفاق در شرایطی افتاد که در روزهای گذشته خبرهای ضدونقیض 
زیادی درباره اختلاف بانک شــهر با مدیرعامل پرســپولیس و احتمال برکناری رضا 
درویش منتشر شــد. علیرضا فیروزی، نماینده بانک شهر، بعد از جلسه کنسرسیوم 
بانکی در مورد مدیریت پرسپولیس اظهار کرد: «از سال گذشته که کنسرسیوم بانکی 
تشــکیل و سهام باشــگاه پرسپولیس تحویل کنسرسیوم شــد، بانک شهر به عنوان 
رئیس کنسرســیوم مکلف شد  یک ســری پیگیری هایی انجام دهد. بانک شهر فقط 
۳۰ درصد سهام باشگاه را دارد اما طی این مدت هزینه قابل توجه و تأمین منابع را 
بانک شهر انجام داده است. جلسه امروز بیشتر در این خصوص بود که کنسرسیوم 
بانکی همه متحد و همدل باشند تا اتفاقات خوبی رقم بخورد؛ اینکه موضوع مالی 
و اقتصادی باشگاه ضرورت دارد اصلاح شود تا به گونه ای که سود عملیاتی محقق 
شود و مجوز حرفه ای تمدید شــود. بنابراین بخش عمده ای از جلسه در باره نحوه 
اداره و هماهنگی اعضای کنسرســیوم بود تا بانک های کنسرسیوم به تعهدات خود 
به گونه ای عمل کنند تا درآمد عملیاتی محقق شود». او درباره سؤالی مبنی بر اینکه 
آیا در این جلســه در خصوص مدیریت و سایر اعضای باشگاه نیز تصمیماتی گرفته 
شــد، پاسخ داد: «جلسه در ســطح دیگر و بالاتری برگزار شد اما نکته حائز اهمیت 
این بود که طبق تفاهم نامه، انتخاب مدیرعامل از ســوی بانک های کنسرســیوم به 
بانک شــهر داده شده بود و در اختیار این بانک است. به هر صورت جلسه امروز ما 
دربــاره انتخاب مدیرعامل نبود، ضمن اینکه هیئت مدیره معتقدند در فضای فعلی 
که فضای نقل و انتقالات اســت درست نیســت که درباره این موضوعات صحبت 
شــود و جزء دستورالعمل جلسه ما نبود. بحث بانک شــهر این بود که اگر باشگاه 
پرسپولیس برای تمدید مجوز حرفه ای نیاز به اصلاح ساختار دارد باید تمام اعضای 
کنسرســیوم بانکی ورود کننــد و همه با همدیگر این مشــکل را حل کنند نه اینکه 
باشگاه پرسپولیس اگر سال آینده این موقع قهرمان شده و می خواهد به آسیا برود، 
در ســاختار مشکل داشته باشــیم. ما این گلایه را داشتیم که اعضای کنسرسیوم به 
همراه مدیرعامل بیایند. بالاخره این تصمیم  ها را چه کســی باید بگیرد تا مدیرعامل 
اجرا کند؟ البته اتفاقات خوبی رخ داده. یعنی نســبت به ســال گذشته که بررسی 
می کردیم درآمدهای باشــگاه افزایش پیدا کرده و ان شــاءاالله این مســیر ادامه پیدا 
می کند. بنابراین چه بانک شهر لیدر کنسرسیوم باشد و چه سایر بانک ها باید همه به 
هم کمک کنیم». او به موضوع گلایه و ناراحتی از درویش هم اشاره کرد: «بارها به 
باشــگاه گفتیم درباره افزایش سرمایه ۱۵۰۰ میلیارد تومانی، گزارش توجیهی آماده 
و مجمــع آن را برگزار کنید. این اتفاق چند ماه اســت که رخ نــداده و اگر این ۱۵۰۰ 
میلیارد افزایش ســرمایه ۹ مــاه قبل رخ داده بود و بانک هــا پرداخت کرده بودند، 
باشگاه می توانست ســرمایه گذاری کند و با استفاده از سود سرمایه خود، بخشی از 
زیان ها را جبران کند. اما این اتفاق رخ نداده اســت و یکی از گله های ما از مدیریت 
باشــگاه همین است. الان موضوع ما بحث مدیریت باشــگاه پرسپولیس و ارزیابی 

عملکرد رضا درویش نیست».

 بانک شهر رئیس کنسرسیوم باقی ماند
بحثی درباره برکناری درویش نشد

زنگ خطر قراردادهای نجومی بازیکنان و بن بست اقتصادی باشگاه ها به صدا در آمد

بمب های انتحاری مدیران


